
Результати обговорення

проекту змін до освітньої програми «Бізнес- адміністрування» 
вид освітньої програми — освітньо-професійна 
за спеціальністю 073 Менеджмент 
рівня вищої освіти магістр 
у період_з 15.12.2021 -20.04.2022

№ з/п Автор пропозиції / 
відношення до 
групи
стейкхолдерів ____

1 . Студенти-
магістранти

Дата 
пропозиції / 
її оформлення

надходження

Анонімне анкетування у 
період 12.2021-01.2022 за 
домомогою інструментів 
Google

Посилання на результати 
опитування: Якість
освітньої програми "Бізнес-
одміністрування"_______ О Р
магістр»

Суть пропозиції (зауваження) Інформація від гаранта ОП про врахування пропозиції / 
обгрунтування причин неврахування пропозиції

«Хотілося б отримати інформацію щодо 
участі у грантах на навчання чи розвитку 
бізнесу, де їх шукати, як приймати 
участь....»

Повністю враховано.
У програму вивчення дисципліни «Управління проектами» 
додано тему «Фінансування проекту» де студентів буде 
ознайомлено з діяльністю фондів і грантів, інформаційними 
джерелами для пошуку потенційних донорів, головними 
характеристиками грантових конкурсів та особливостями 
підготовки заявки на отримання гранту. Окрім цього, на момент 
вивчення теми, викладачем буде підготовлено перелік 
актуальних грантових програм та конкурсів з головними 
вимогами щодо участі та посиланням на першоджерело.

«Ми у різних дисциплінах постійно 
вивчаємо різні економічні показники, 
хотілося б щоб систематизували 
інформацію, все ж як краще оцінити 
ефективність бізнесу, чи буде моя ідея 
прибутковою, чи які показники є 
основними дл*$. написання дипломної 
роботи»

Повністю враховано.
У дисципліні «Управління ефективним розвитком бізнесу» 
оновлено теми 7 «Економічні показники ефективності та їх 
використання при формуванні стратегії розвитку 
підприємства» та 8 «Оцінка параметрів розвитку 
підприємства» де інформація буде представлена 
систематизовано.

Які дисципліни на Вашу думку необхідно 
вилучити? Чому?
«Операційний менеджмент та оптимізація 
бізнес-процесів, Кризис-менеджмент, 
Управління ефективним розвитком 
бізнесу. Тому, що матеріал даних

Частково враховано.
Дисципліни «Операційний менеджмент та оптимізація бізнес- 
процесів», «Кризис-менеджмент» є вибірковими. Студентам 
слід більш ретельно вивчати наповнення дисциплін під час 
вибору. В свою чергу, лекторами цих дисциплін буде оновлено 
зміст лекційного та практичного матеріалу за винятком базових



дисциплін вивчався раніше» понять, необхідних для опанування матеріалу студентами з 
бакалаврською освітою інших спеціальностей.
Дисципліну «Управління ефективним розвитком бізнесу» 
було перевірено на наявність повторень -  залишено тільки 
необхідний базовий матеріал для опанування дисципліни 
студентами з бакалаврською освітою інших спеціальностей

Які потрібно оновити/удосконалити? 
Чому?
«Фінансовий менеджмент. Щоб доступ 
книги для вивчення дисципліни був 
доступний в електронному форматі»

Повністю враховано.
Зауваження стосується сфери організації навчального процесу. 
На засіданнях кафедр, що забезпечують навчальний процес, 
буде проведено роз’яснювальну роботу щодо наповнення 
модульного середовища інформаційними матеріалами та 
забезпечення вільного доступу студентів до них. Зокрема, 
викладачі дисципліни «Фінансовий менеджмент» не будуть 
«закривати» лекційний матеріал під час сесії.

2. Владислав
Радецький, керівник 
TOB «Фудекспрес» 
(мережа магазинів 
BULK.A market)

14.02.2022 (висловлено під 
час круглого столу — Zoom 
конференція )

«Важливо розвивати лідерські якості у 
магістрів, стресостійкість, вміння швидко 
приймати управлінські рішення за 
невизначеності умов і вимог»

Враховано у повному обсязі.
У програму вивчення дисципліни «Менеджмент організацій» 
рекомендовано додати тему «Лідерство та командна робота». 
Для формування вмінь швидко приймати управлінські рішення 
за невизначеності умов і вимог студентам рекомендовано у 
вибірковому блоці обирати дисципліну «Кризис-менеджмент»

-> 
J  . Андрій Мінцов, 

директор ТОВ 
«СуперТрейд» і ТОВ 
«Паперова компанія» 
/ представник 
роботодавців

14.02.2022 (висловлено під 
час круглого столу -  Zoom 
конференція )

«Необхідно посилювати практичну 
підготовку, розширювати бази практики. 
Пропоную укладання угоди про співпрацю 
з ТОВ «СУПЕР ТРЕЙД» та ТОВ 
«Паперова компанія»

Враховано у повному обсязі.
У 2022 році буде оновлено угоди про співпрацю з ТОВ 
«СуперТрейд» і ТОВ «Паперова компанія» з можливістю 
проходження переддипломної практики

4. Яна Бачинська 
Засновник бренду 
«BAYA BAGS», 
переможець “Битви 
стартапів - 2021” у 
Хмельницькому / 
представник 
випускників

Ä.

14.02.2022 (висловлено під 
час круглого столу -  Zoom 
конференція )

«Посилити навички використання 
інформаційних технологій під час 
навчання, під час проведення лекцій мати 
практику вивчення передового досвіду 
менеджерів-практиків шляхом перегляду та 
обговорення аналітичних передач. 
Створити передумови для розуміння 
важливості саморозвитку, навчання 
впродовж жита та ефективного 
самоменеджменту»

Враховано у повному обсязі.
При вивченні дисципліни «Моделювання та оптимізація бізнес- 
процесів» студенти набувають практичних навичок щодо 
використання інформаційних технологій.
Викладачам, що забезпечують навчальний процес, буде 
рекомендовано додавати у домашнє завдання перегляд 
аналітичних програм, інтерв’ю з менеджерами-практиками та 
більше часу під час лекції відводити на дискусію

5. Віталій Олуйко, 
проф., доктор наук з 
державного 
управління, депутат 
Хмельницької

14.02.2022 (висловлено під 
час круглого столу -  Zoom 
конференція )

«Надзвичайно важлива лінгвістична 
підготовка та формування у магістрів 
комунікативних навичок, вміння вести 
переговори, особливо у міжнародному 
контексті»

Враховано у повному обсязі
У освітній програмі, як обов’язковий компонент підготовки 
магістра з менеджменту, передбачено вивчення іноземної мови 
(за професійним спілкуванням). Як правило, це англійська мова. 
У другому семестрі студенти мають можливість в рамках



обласної ради / 
представник 
академічної 
спільноти

індивідуальної освітньої траєкторії обирати можливість 
вивчення інших іноземних мов.
Викладачам, що забезпечують навчальний процес, буде 
рекомендовано більше часу під час лекції відводити на 
дискусію.

6 . Наталія Белякова, 
президент 
Хмельницької 
Торгово-
промисловоюї палати 
/ представник 
роботодавців

14.02.2022 (висловлено під 
час круглого столу -  Zoom 
конференція )

«Важливо залучати фахівців -практиків до 
викладання освітніх компонент. У рамках 
угоди про співпрацю з Хмельницькою 
Торгово-промисловою палатою можемо 
запропонувати сприяння у організації 
гостьових лекцій з представниками 
академічної спільноти інших країн»

Враховано у повному обсязі.
У 2022 році буде укладено угоду про співпрацю з 
Хмельницькою Торгово-промисловою палатою.
Гаранту освітньої програми разом з представниками 
Хмельницької ТПП сформовати план проведення гостьових 
лекцій

7. Інна Кузнецова,
проф., доктор
економічних наук,
Одеський
національний
економічний
університет/
представник
академічної
спільноти

14.02.2022 (висловлено під 
час круглого столу -  Zoom 
конференція ) та наліслано 
на особисту ел. пошту 
гаранта ОПП

Запропоновано, лля покращення умов для 
формування індивідуальної освітньої 
траєкторії здобувачами вищої освіти, 
створити, крім загально університетського 
пулу вибіркових дисциплін, каталог 
вибіркових дисциплін освітньої прогами

Конкретизувати в ОПП «Бізнес- 
адміністрування» у розділі 9 назву ЗВО, з 
якими укладено угоди щодо національної 
та міжнародної мобільності

Прийнято до розгляду
Пропозицію збуде запропонована для розгляду на методичній 
раді факультету

Враховано у повному обсязі

В оновленому варіанті ОПП 2022 року будуть прописані назви 
ЗВО, з якими укладені угоди щодо національної та міжнародної 
мобільності учасників освітнього процесу

8. Євгеній Рудніченко, 
проф., доктор 
економічних наук, 
декан факультету 
управління, 
адміністрування та 
туризму ХНУ/ 
представник 
академічної 
спільноти, 
внутрішній 
стейкхолдер

14.02.2022 (висловлено під 
час круглого столу -  Zoom 
конференція )

«Створити Раду стейкхолдерів при 
факультеті управління, адміністрування та 
туризму ХНУ»

Залучати більше практиків для читання 
гостьових лекцій

Враховано у повному обсязі.
Посилити роботу щодо укладання угод про співпрацю, 
запроповано кандидатури стейкхолдерів для формування Ради 
стейкхолдерів факультету управління, адміністування та 
туризму.

Виконується на постійній основі

Гарант ОП _________________________  (Тюріна Н.М.)
Розглянуто на засіданні кафедри економіки, менеджменту та адміністрування протокол № 9_від 22.04.2022


